
 

266 
 

18. august 2022 

Lintrup-Hjerting Menighedsråd 

Menighedsrådsmøde 

onsdag d. 24. august kl. 19.00 

I konfirmandstuen, Lintrup præstegård  

Dagsorden / Referat 

Deltagere: Afbud fra: Anne Kvistgaard, Elizabeth Fonsmark 

1. Lintrup Kirkegård 
Besigtigelse på kirkegården.  
Formålet er at afklare, om der kan fjernes hække og sås græs i arealer, som er ikke længere har 
aktive gravsteder og er udlagt med grus. Besigtigelsen forventes at vare ca. 15 minutter.  
 
Til beslutning. 

Referat: På de tomme gravsteder som blev anvist, udlægges nogle i græs, andre tilplantes med stauder, 
ligesom nogle hække fjernes i samme område. 
 

2. Økonomi  
Orientering om status for økonomien i 2022 efter 2. kvartal 2022. Dorthe Hundstrup har d.d. 
udsendt bilagsmateriale om status for økonomien pr. 30. juni 2022.  
 
Til godkendelse.  

Referat: Kvartalsrapporten er godkendt. 
 

3. Honorarer til menighedsrådsmedlemmerne. 
Provstiudvalget har meddelt, at honorarerne til menighedsrådsmedlemmer skal følge de 
vejledende satser for vederlag til menighedsrådsmedlemmer. Menighedsrådet har i 
budgetforslaget for 2023 søgt om at opretholde de nuværende satser, men ønsket er blevet afslået.  
 

Ifølge vejledningen må menighedsrådets vederlag til formand, kirkeværge og 
kontaktperson højst udgøre 46.125 kr. (april 2022) årligt. Vores vederlag for de tre poster 
udgør 55.000 kr., hvilket er 8.875 kr. højere end vejledningen. Omvendt er kassererens 
vederlag på 45.000 kr. - 1.125 kr. lavere, end det vejledningen tillader. Satserne skal 
bringes i overensstemmelse med vejledningen senest i budget 2023, som skal vedtages 
inden 15. november 2023. 
 
Til drøftelse og eventuel beslutning. 

Referat: Udsættes  
 

4. Menighedsrådets energiforbrug og grønne omstilling. 
a. Ved 1. kvartal blev det skønnet, at el-udgifterne i 2022 ville blive ca. 75.700 kr. højere end 

udgifterne i 2021 svarende til en fordobling af udgifterne i forhold til tidligere. Efter 2. 
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kvartalsrapport er der allerede brugt mere end det budgetterede beløb for 2022, og der er 
foreløbig ikke udsigt til, at elpriserne vil falde - snarere tværtimod. Ved mødet d. 22. juni 
2022 blev det derfor besluttet søge teknisk bistand hos Danfoss til at reducere elforbruget. 
 
Til evt. fortsat drøftelse. 

Referat: Energiforbruget følges tæt. Der fortages mindre tilpasninger på for eksempel affugteren i 
Hjerting Kirke.  
 

b. Ved mødet d. 22. juni 2022 blev det besluttet at kontakte Vejen Kommune om områder, 
som er udlagt til solcelleanlæg. I den anledning kan oplyses, at udlægning af arealer til 
solcelleanlæg i Vejen Kommune sker i forbindelse med kommunens behandling af konkrete 
ansøgninger om tilladelse til opsætning af solcelleparker. Der er  ikke i Kommuneplanen på 
forhånd udpeget arealer til store solcelleanlæg. 
 
Kommuneplanen har opstillet retningslinjer, der foreskriver, at store, fritstående 
solenergianlæg som udgangspunkt skal placeres på arealer uden natur-, landskabs- eller 
kulturhistoriske interesser. Anlæggene skal afskærmes med beplantning i forhold til 
naboer, veje og øvrige interesser i det åbne land. Det skal ligeledes sikres, at solcelleanlæg 
ikke skaber barrierer for vildtets bevægelse i landskabet. endelig er det vigtigt, at 
anlæggene kan give noget til lokalsamfundet, så der skabes en lokalforankring.  
 
Indtil nu har Vejen godkendt, at der opstilles solcelleanlæg vest for Holsted på et 
landbrugsareal på 181 ha. Kommunen er endvidere i gang med at behandle en plan om en 
solcellepark på 140 har ved Glejbjerg. Derudover arbejdes der ifølge JydskeVestkysten hos 
private investorer med planer om store solcelleparker ved Andst (480 ha) og ved Tirslund.  
 
Menighedsrådet har næppe mulighed – lovgivningsmæssigt eller finansielt - for at etablere 
eget solcelleanlæg på nogle af de arealer, menighedsrådet ejer sammen med Sdr. Hygum 
menighedsråd. Eventuelle solcelleanlæg på menighedsrådets arealer skal derfor opstilles 
og finansieres af private investorer, som lejer arealer til formålet hos menighedsrådet, når 
eksisterende forpagtningsaftaler udløber – tidligst om 2½ år.  
 
Et salg af arealer til formålet forekommer mindre interessant, da et evt. salgsprovenu vil 
blive båndlagt i Stiftet og kun kan frigives til særlige formål. Udleje af jord vil derimod give 
en løbende driftsindtægt, som indgår i menighedsrådets almindelige drift, og vil formentlig 
være højere end udleje til landbrugsformål.  
 
Eventuel beslutning solcelleanlæg på menighesrådets arealer skal ske på fællesmøde. 
 
Til drøftelse.  

Referat: Drøftet 
 

5. Lintrup Kirke 
Ved mødet d. 11. maj 2022 om nyt fornyelse af kirkerum og varmeanlæg i Lintrup kirke blev det 
aftalt, at Jens Christian Andersen og Dorthe Gebhard laver et oplæg om forskellige muligheder for 
varmesystemer i kirken. Oplæg ve JCA og Dorthe G. 
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Til drøftelse og evt. beslutning om det videre forløb. 

Referat: Fremlæggelse og drøftelse af forskellige forslag. Emnet tages op på næste møde. 
 

6. Hjerting Kirke 
Det er aftalt med klokkefirmaet Thubalka, at firmaet laver et tilbud på en ny kirkeklokke med 
automatisk ringningsanlæg til kirken i Hjerting. Det er aftalt, at tilbuddet skal udformes med 
projektbeskrivelse og budget, så det kan danne grundlag for myndighedsbehandling hos stiftet og 
efterfølgende ansøgning om finansiering af klokken hos fonde. Tilbuddet skal ligeledes kunne 
bruges til en ansøgning om bevilling til anskaffelse af automatisk ringeanlæg og til følgearbejder, 
som ikke kan finansieres af fonde.   
 
Inden ansøgningen kan sendes til Stiftet skal menighedsrådet beslutte hvilken tekst, der skal 
indstøbes i den nye kirkeklokke. Jens Christian Andersen har d. 14. august 2022 udsendt et notat 
(18 sider) om tekst på kirkeklokker udarbejdet af Kirkeministeriets tidligere klokkekonsulent.  
 
Om teksten på Hjerting Kirkes nuværende kirkeklokker skriver Nationalmuseet i værket Danmarks 
Kirker: 

”Klokke, 1411, støbt af Hans Bonste (Hans Bonstede). Indskrift med minuskler: » 1 v hu(n)deir i i 

maria anna niculaus anno do(min)i milesimo quatragesimo (!) u(n)decimo messter hans bonstde jep 

torkelsen«. Uldall (p. 78) læser den første vanskelige del: v(er)bu(m) dei f i i og mener, det skulle 

betyde verbum dei f(actum) e(st) c(aro) »Guds ord blev kød«. Det øvrige må oversættes »Maria, 

Anna, Nicolaus. I herrens år 1411. Mester Hans Bonstd(e)e. Jep Torkildsen«. Den første del anbragt 

som frise mellem gotiske blomster på buestilke, mesterindskriften på legemet mellem 

rammestreger. Tvm. 73 cm.” 

Til drøftelse og beslutning om tekst på klokken.  

Referat: Udsættes til næste møde. Alle overvejer en mulig tekst. 

7. Personaleforhold 
a. Placering af gravermedhjælperens hjemsendelsesperiode  

Kirkegårdsudvalget har foreslået, at gravermedhjælperens hjemsendelsesperiode ændres 
fra december og januar måneder til januar og februar måneder. 
Til drøftelse og beslutning. 

Referat: Hjemsendelsesperioden for gravermedhjælperen ændres til januar og februar måneder. 

b. Nyt fra medarbejderrepræsentanten 
c. Nyt fra kontaktpersonen 
d. Arbejdsmiljø 

 
8. Kirketider 

Der er fremsat ønske om, at Menighedsrådet drøfter planlægning af kirketider i forlængelse af 
drøftelsen på mødet d. 22. juni 2022. 
 
Den nuværende planlægning og orientering af medarbejderne dækker 1-4 måneder frem i tiden og 
følger kirkebladets udgivelsesterminer.  Ifølge menighedsrådslovens § 35 træffer menighedsrådets 
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beslutning om tidspunktet de faste gudstjenester. I praksis sker i det samarbejde med 
sognepræsten, som afstemmer tiderne med afløserpræsten 
 
Til drøftelse.   

Referat: Elizabeth taler med Anne Marie Moss Hansen 
 

9. Sognemøde 
Der er berammet et sognemøde søndag d. 2. oktober efter gudstjenesten kl. 14.00. Mødet var 
oprindeligt berammet til d. 25. september, men er er rykket til d. 2. oktober, da der ikke er 
gudstjeneste i Lintrup d. 25. september, hvor Elizabeth har tjenestefri.  
 
Ifølge menighedsrådslovens § 41 stk. 2 skal menighedsrådet ved det årlige menighedsmøde 
orientere om regnskab og budget for det kommende år, om arbejdet i det forløbne år og planerne 
for det kommende år. I indkaldelsen til mødet skal der informeres om hvilke emner, der behandles 
på mødet (§ 41, stk. 5 og § 42).  
 
Mødets emner og fordeling af opgaver drøftes.    

Referat: Aftales endelig på næste møde. 
 

10. Aktiviteter 
a. Høstgudstjeneste d. 4. september  

Aftale om praktik. 

Referat: Gudstjeneste kl. 14.00 Dorte H. sørger for æblehaven. Kaffe: Erik og Jens Kr.  

b. Indskrivningsgudstjeneste for konfirmander d. 11. september 
Aftale om praktik 

Referat: Der ansættes en konfirmandmedhjælper. Helle på Rødding Skole kontaktes angående det 
økonomiske. Jens Kr. finder folk til servering. 

c. Andet 
 

11. Meddelelser. Siden sidst. 
a. Sognepræsten 
b. Menighedsrådsmedlemmer 
c. Kurser 
d. Andet 

 
12. Eventuelt 

Næste menighedsrådsmøde er onsdag d. 26. september. 
 

Lene sørger for kaffen. 
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Med venlig hilsen 
 
Jens Kristian Poulsen 

 


